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RG.0002.6.2024 

 
 

PROTOKÓŁ Nr VI/2024 
 

obrad VI zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 27 września 2024 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

Ad 1. 

VI zwyczajna sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Krośnicach. Obrady o godz. 13:00 rozpoczął i sesji przewodniczył Przewodniczący Rady 

Gminy Krośnice Piotr Morawek. Przewodniczący powitał wszystkich obecnych – radnych, 

Wójta Andrzeja Białego, Skarbnik Elżbietę Kalityńską, Sekretarza Adama Głowińskiego, 

Prezesa ZUK Marcina Ciesielskiego, sołtysów, przewodniczących rad sołeckich, 

przedstawiciela prasy, mieszkańców oraz wszystkich śledzących obrady w Internecie. 

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 (zał. nr 1, 2, 3 - listy obecności) 

 

 

Ad 2. 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy Krośnice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad III, IV i V sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Podjęcie uchwał: 

 

1) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i innych 

składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Krośnice 

2) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, obejmującego 

swymi granicami działkę o nr ewid. 417 obręb Bukowice 

3) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Milickiemu 

4) uchwała w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się na 

terenie Gminy Krośnice 

5) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2024 rok 

6) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2024-2035 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Gminy Krośnice. 
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W zarządzonym głosowaniu radni zatwierdzili porządek obrad (zał. nr 4). 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr 

Kubiak, Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, 

Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

 

Ad 3. 

Protokoły z obrad III, IV i V sesji zostały przyjęte. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr 

Kubiak, Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, 

Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

 

Ad 4. 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym VI-

IX/2024 (zał. nr 5), w którym poinformował m. in. o: 

- udziale w nadaniu jednemu z wrocławskich tramwajów im. Ryszarda Szurkowskiego, 

- spotkaniu z Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego, 

- podpisaniu umowy na dowóz uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy Krośnice, 

- podpisaniu umowy dotacji na konserwację rzeźb z zabytkowego drewnianego ołtarza kościoła 

w Wierzchowicach, 

- podpisaniu umów na dowóz uczniów do szkół podstawowych prowadzonych przez gminę 

Krośnice w obwodach szkolnych Bukowice, Krośnice i Kuźnica Czeszycka oraz na zajęcia na 

basenie, 

- uczestnictwie w dożynkach Gminno-Parafialnych, 

- podpisaniu umów: na przebudowę dróg gminnych wewnętrznych, na oświetlenie boiska w 

Łazach, na budowę instalacji fotowoltaicznej na potrzeby GOSiR, na drogę pożarową przy 

szkole w Bukowicach, na budowę sieci kanalizacyjnej sanitarnej na ul. Promiennej w 

Krośnicach oraz na budowę na terenie gminy hybrydowego oświetlenia drogowego,  

- uczestnictwie w posiedzeniu Rady Powiatowej Dolnośląskiej Izby Rolniczej, 

- udziale w debacie zorganizowanej przez sołtysa Sołectwa Bukowice I, 

- uczestnictwie w posiedzeniach Rady Gminy Krośnice, 

- udziale w zebraniach wiejskich – wyborczych oraz dotyczących podziału funduszu 

sołeckiego. 
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W związku z zakończeniem wyborów sołeckich Wójt poinformował, że w niedalekiej 

przyszłości planowane jest spotkanie sołtysów z radnymi, zwłaszcza że w niektórych 

sołectwach zostali wybrani nowi sołtysi. Odnosząc się do pytań Radnej Wioletty Pacyny o 

przetarg na lampy hybrydowe Wójt poinformował, że chodzi o dużo wcześniej zaplanowane 

zadanie - zakup i montaż ponad dwudziestu lamp hybrydowych, na które większość środków 

była już zabezpieczona w ramach poszczególnych funduszy sołeckich. I jeżeli firma wywiąże 

się z umowy, to zadanie będzie zrealizowane w tym roku. Natomiast wymiana opraw na 

energooszczędne to inne zadanie, na które gmina otrzymała dofinansowanie, ale przetarg nie 

jest jeszcze rozstrzygnięty.  

 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 25 września 2024 r.  

 

1) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr VI/28/2024 

zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i innych składników 

wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez 

Gminę Krośnice (zał. nr 6) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr 

Kubiak, Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, 

Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

2) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr VI/29/2024 

zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszarze Gminy Krośnice, obejmującego swymi 

granicami działkę o nr ewid. 417 obręb Bukowice (zał. nr 7) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr 

Kubiak, Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, 

Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 
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3) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr VI/30/2024 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Milickiemu (zał. nr 8) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

4) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr VI/31/2024 w 

sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się na terenie Gminy Krośnice 

(zał. nr 9) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

 

5) Skarbnik Elżbieta Kalityńska omówiła autopoprawkę do projektu uchwały nr 33 w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2024 rok (zał. nr 10) i poinformowała o otrzymaniu od 

Spółki Orlen porozumienia dot. remontu zniszczonej podczas rozbudowy PMG drogi do 

wiertni (działka nr 353/7 obr. Wierzchowice). Remont drogi będzie polegał na naprawie 

złamanych krawędzi jezdni oraz spękań podłużnych, ścięciu zawyżonych poboczy i 

odmuleniu istniejącego rowu. Spółka gwarantuje zwrot pieniędzy za wykonanie remontu 

drogi w kwocie 80.565,00 zł, a w celu jego jak najszybszego wykonania kwotę tę należy 

przyjąć do budżetu po stronie dochodów i wydatków w dziale 600, rozdział 60016, § 

„Środki pozyskane z innych źródeł”.  W związku z powyższym o kwotę 80.565,00 zł 

wzrosną dochody i wydatki budżetu. Wójt Andrzej Biały doprecyzował, że chodzi o boczną 

drogę drogi powiatowej pomiędzy Wierzchowicami a Dziewiętlinem w kierunku wiertni. 

Odnosząc się do pytań Radnej Wioletty Pacyny poinformował, że zmniejszenie wydatków 

inwestycyjnych na rozbudowę sieci kanalizacyjnej i wodociągowej wynika z oszczędności 

przetargowych a nie z zawężenia zakresu tej inwestycji. Odnośnie zmniejszenia o 180 tys. 

zł dotacji dla CETS Radna Wioletta Pacyna zauważyła, że z powodu nieobecności 

Dyrektora Krystiana Okonia na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 25 września oraz na 

sesji nie uzyskała informacji czy oszczędności te faktycznie wystąpiły, bo jeżeli tak, to 

powinny być przeznaczone na zabezpieczenie płytek na tarasie oraz stolarki okiennej w 
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budynku CETS, co tanim kosztem mogliby wykonać konserwatorzy. Wójt wyjaśnił, że 

dyrektor CETS nie planował inwestycji wymienionych przez Radną, dlatego postanowiono 

o zmniejszeniu dotacji. Radna wyraziła nadzieję, że kwestia remontu budynku CETS będzie 

tematem rozmów o wpisanie tego zadania do budżetu na 2025 rok. Wójt wyjaśnił, że każda 

jednostka ma dyrektora, który odpowiada za stan obiektów-budynków tej jednostki. 

Natomiast każdy obiekt posiada książkę budowlaną i przechodzi cykliczne przeglądy. 
Zatem wobec braku informacji o potrzebie większego remontu oraz nie widząc możliwości 

rozmowy z obecnym dyrektorem CETS postanowiono, że środki wrócą do budżetu gminy. 

Dyrektor Krystian Okoń od jakiegoś czasu bowiem nie bywa na żadnych posiedzeniach 

Rady Gminy Krośnice (tym bardziej jako radny powiatowy), na których w przeszłości 

bywał często. Radna Wioletta Pacyna stwierdziła, że bez wyjaśnień dyrektora nie może 

zagłosować za przedstawionymi zmianami w budżecie, wiedząc jaki jest stan budynku 

CETS.   

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr VI/32/2024 w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2024 rok (zał. nr 11) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr 

Kubiak, Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, 

Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Pacyna 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

 

6) Skarbnik Elżbieta Kalityńska wyjaśniła, że w WPF zostanie uwzględniona autopoprawka 

do budżetu w kwocie 80.565,00 zł. Radna Wioletta Pacyna poinformowała, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 25 września (na którym Wójt był nieobecny) zwracała uwagę 

na wzrost poziomu zadłużenia gminy na przełomie lat 2023-2024 w stosunku do 

spodziewanych dochodów i stwierdziła, że w przypadku dochodów niższych niż 70 mln na 

rok 2025 powinno się oszczędniej podejść do wydatków inwestycyjnych, kierując się 

najważniejszymi potrzebami. Poziom zadłużenia jest bowiem niebezpieczny, skoro stanowi 

ponad połowę budżetu i wszystkim powinna się zaświecić pomarańczowa lampka 

ostrzegawcza. Wójt Andrzej Biały przypomniał o zadłużeniu, jakie zastał obejmując urząd 

w 2014 roku -  tym oficjalnie wykazywanym we wszystkich dokumentach na zewnątrz i 

tym realnym, skutkującym sprzedażą budynku Urzędu Gminy. W 2016 roku gmina otarła 

się o zadłużenie rzędu 36 mln przy znacznie mniejszym budżecie niż obecnie, w związku z 

koniecznością zapłaty za nowy budynek dydaktyczny w Bukowicach. Wójt stwierdził, że 

ma dłuższe doświadczenie w samorządzie niż Radna Wioletta Pacyna, poza tym Skarbnik 

Elżbieta Kalityńska doświadczenie praktyczne ma największe, a tworząc budżet korzysta 

ze specjalnego oprogramowania, które pewne rzeczy sygnalizuje. Ponadto Regionalna Izba 

Obrachunkowa za każdym razem opiniuje możliwość kolejnego zadłużenia. Wójt pytał 

Radną Wiolettę Pacyna, które inwestycje są wg niej ważniejsze, a które mniej ważne do 

realizacji. Przewodniczący Piotr Morawek zaproponował, aby dalszą dyskusję na ten temat 

kontynuować w punkcie „Sprawy różne”. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr VI/33/2024 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2024-2035 (zał. nr 12) 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Magdalena Królik, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Lombarski 

 

 

Ad 6. 

Radna Zofia Adamus stwierdziła, że zirytowała ją wypowiedź Radnej Wioletty Pacyny, 

ponieważ w bieżącym roku jest realizowana ważna inwestycja - przebudowa szkoły w Kuźnicy 

Czeszyckiej, a radni poprzedniej kadencji podejmując decyzję o realizacji tego zadania mieli 

świadomość potrzeb w zakresie poprawy warunków nauczania w tej szkole. Dlatego takimi 

wypowiedziami robi się przykrość radnym oraz dzieciom, rodzicom i nauczycielom z 

kuźnickiej szkoły. W celu równomiernego rozwoju gminy wyremontowano m. in. zaniedbane 

świetlice wiejskie czy remizy OSP, jednak trudno nadrobić wszystko przez dwie kadencje 

Wójta Andrzeja Białego.  Radna stwierdziła, że pomimo zadłużenia gminy, które zwiększyło 

się w związku z przebudową szkoły w Kuźnicy Czeszyckiej, inwestycja ta była potrzebna i 

cieszy się, że dzieci będą miały lepsze warunki do nauki. Radny Andrzej Korzeniowski 

przypomniał Radnej Wioletcie Pacyna, że w roku 2015 zadłużenie gminy wynosiło 34 mln 

przy dochodach rzędu 45 mln, gdzie zaświecić powinna się nie tyle pomarańczowa lampka, co 

wręcz czerwona latarnia. Radna Wioletta Pacyna stwierdziła, że skoro jest radną obecnej 

kadencji, interesuje ją dzisiaj, tu i teraz, a zadłużenie chciała przeanalizować za okres ostatnich 

5 a nie 10 lat, o co wnioskowała na komisji. Zdaniem Radnej przeszłość ma przeniesienie na 

teraźniejszość, ale teraźniejszość przenosi się na przyszłość. Dlatego porównując poziom 

zadłużenia i jego obsługi do dochodów Radna zaproponowała na komisji, aby wspólnie z 

Wójtem przeanalizować złożone wnioski do budżetu i zastanowić się, które inwestycje będą 

pilniejsze, a które mniej pilne do realizacji, i tylko i wyłącznie to było jej intencją. 

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że zawsze tak było - propozycje do budżetu były 

składane, a po przedstawieniu projektu budżetu była dyskusja na wspólnym posiedzeniu 

komisji oraz w komisjach (również w komisji budżetowej) i dopiero wtedy zatwierdzano 

budżet na przyszły rok. Radna wyjaśniła, że jej propozycja dotyczyła wspólnego 

przeanalizowania, które wnioski mieszkańców zgłoszone radnym uwzględnić zanim Wójt 

przystąpi do pracy nad projektem budżetu, w którym gdy finalnie trafi pod obrady komisji 

można już zrobić tylko kosmetyczne zmiany. Wójt Andrzej Biały stwierdził, że nie można 

odcinać się od przeszłości, ponieważ przekłada się ona na teraźniejszość i na przyszłość, a 36-

milionowe zadłużenie gminy nie powstało w tym roku. Dlatego należy pamiętać o ciągłości 

funkcjonowania gminy i jako nowa rada czy nowa radna nie można iść do przodu nie patrząc 

wstecz. Zadłużenie zastane w 2014 roku zostało „przejęte” przez nowego wójta i nową radę i 

wspólnie zastanawiano się jak z tego wszystkiego wyjść, więc dzisiaj to zadłużenie, o którym 

mówi Radna Wioletta Pacyna Wójta nie przeraża, co nie znaczy, że go cieszy. Decyzja o 

realizacji inwestycji w Kuźnicy Czeszyckiej - bardzo trudnej, złożonej i o największej w 

historii gminy wartości - została podjęta ze względu na możliwość pozyskania zewnętrznego 

dofinansowania, gdyż budżetu gminy nigdy nie byłoby stać na tak wielki wydatek. Niestety 

praktyka pokazuje, że ceny w kosztorysach przy składaniu wniosku o dofinansowanie 

diametralnie się zmieniają gdy przychodzi do rozstrzygnięcia przetargu, gdyż cała procedura 
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jest długotrwała. I niestety w poprzedniej kadencji ceny znacząco wzrosły, więc pewne rzeczy 

trudno jest przewidzieć przy tak niestabilnej sytuacji m. in. na rynku budowlanym. Jednak 

mimo wszystko podjęto się realizacji tego zadania mając świadomość wzrostu zadłużenia. 

Wójt przypomniał jak w 2016 roku część ówczesnych radnych chciała przyblokować 

możliwość zapłaty za szkołę w Bukowicach. Poinformował ponadto, że przecież nie wszystko 

w gminie jest jeszcze zrobione, a na zebraniach wiejskich dot. podziału funduszu sołeckiego 

prosi mieszkańców aby ustanowili sobie pewne priorytety i zastanowili się co jest rzeczywiście 

ważne, a co ewentualnie może jeszcze poczekać ze względu na ograniczony budżet. Zarówno 

Wójt, Skarbnik, jak i radni pełniący funkcję nie po raz pierwszy zawsze w taki sposób  

podchodzili do planowania wszystkich inwestycji, nic nie było dziełem przypadku ani 

frywolności, zatem Radna Wioletta Pacyna nie odkrywa niczego nowego. Wójt prosił o 

zaufanie osobom bardziej doświadczonym, gdyż przy tworzeniu projektu budżetu potrzebny 

jest czas i spokój, ponieważ jest to bardzo żmudny proces, poprzedzony dyskusjami i 

analizami, często wymagający pracy do późnych godzin. Przypomniał także, że część 

inwestycji będzie w przyszłym roku kontynuowanych ze względu na przetargi ogłaszane w 

bieżącym roku, dlatego nie można planować samych nowych zadań. Owszem, każdy ma prawo 

składać propozycje, które zostaną wzięte pod rozwagę, jednak w pierwszej kolejności będzie 

kontynuowany Plan inwestycyjny, który już jest nakreślony, bo po to m. in. jest wieloletnia 

prognoza finansowa, gdzie zapisuje się wszystkie zadania, których nie można zrealizować w 

jednym roku budżetowym. Jest to swego rodzaju drogowskaz na przyszłość, który oczywiście 

można zmieniać i modyfikować. Dlatego projekt przyszłorocznego budżetu zostanie 

wypracowany tak, jak przez ostatnie 9 lat i zgodnie z przepisami. W odpowiednim terminie 

zostanie on przedstawiony radnym celem złożenia ewentualnych wniosków i pomysłów – 

wtedy będzie na to czas. Wójt stwierdził, że nie widzi potrzeby żeby to zmieniać. A możliwość 

składania przez radnych wniosków do budżetu była zawsze, również w trakcie roku. Wójt 

poinformował, że zdarza się, iż możliwości uzyskania dofinansowania na jakieś zadania 

pojawiają się w ostatnim momencie i ubiegać się o nie można pod warunkiem posiadania 

dokumentacji projektowej, zatem na wszystko trzeba być przygotowanym. Wójt stwierdził, że  

przez ostatnich 9 lar wspólnie z radnymi dwóch poprzednich kadencji w sposób bardzo 

odpowiedzialny podchodził do spraw inwestycji - które są ważne bardziej lub mniej. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował o celowym skróceniu czasu przebudowy szkoły 

w Kuźnicy Czeszyckiej, chociaż decyzja nie była łatwa, gdyż po drodze pojawiło się wiele 

innych robót dodatkowych. Jednak wykonawcy udało się skrócić ten czas po to, żeby dzieciom 

poprawić uciążliwe warunki, w których dzisiaj funkcjonują. Odnośnie zadłużenia 

Przewodniczący przypomniał, że Sejm pracuje nad przepisami o finansowaniu samorządów w 

przyszłym roku, zatem nie wiadomo jaka będzie sytuacja gminy. Skarbnik Elżbieta Kalityńska 

poinformowała o możliwości wzięcia przez radnych udziału w szkoleniu on-line z procedury 

uchwalania budżetu organizowanym przez Regionalna Izbę Obrachunkową we Wrocławiu. 

Radna Wioletta Pacyna pytała o koszty operacji związanej z wykryciem bakterii coli w wodzie 

oraz o ewentualną potrzebę wymiany infrastruktury wodociągowej czy dokapitalizowania 

ZUK, bo skoro problem się powtarza to może są jakieś potrzeby inwestycyjne, które powinny 

być zaplanowane w budżecie i w WPF. Apelowała również o wyeliminowanie problemów z 

przepływem informacji poprzez aneksy do umów z laboratoriami, skoro przepisy pozwalają by 

wyniki badań wody trafiały bezpośrednio do Sanepidu. Prezes Marcin Ciesielski 

poinformował, że wyniki od lipca są już przekazywane przez laboratorium do Sanepidu. 

Odnośnie infrastruktury Prezes przygotuje szerszą koncepcję, jednak już dzisiaj wiadomo że 

w najgorszym stanie jest poszpitalna sieć w Krośnicach należąca do samorządu województwa 

(powiatowi milickiemu przekazano tylko budynki i przyłącza) oraz stalowe przyłącza w 

Bukowicach. Prezes poinformował, że istnieją wykrywacze bakterii coli w sieci 

wodociągowej, ale są one kosztowne. Odnośnie przyczyn skażenia wody Prezes wyjaśnił, że 

na 100% nie doszło do zakażenia studni, gdyż badania tego nie potwierdziły, doszło 

prawdopodobnie do zakażenia wtórnego, którego przyczyn może być wiele. Największą 

zagadką jest to, że bakteria się cofała – począwszy od położonej na górce przepompowni w 

Wierzchowicach, poprzez przepompownię w bazie ZUK, a kończąc w Schronisku. Wg Prezesa 
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punkt poboru wody m. in. w umywalce przy toalecie dziecięcej w szkole już dawno powinien 

być wyeliminowany, w związku z czym z końcem roku zostaną dokonane większe zmiany w 

tym zakresie. Odnośnie kosztów Prezes wyjaśnił, że są one jeszcze podliczane, bo składało się 

na nie wiele składników - od rabatów i upustów po koszty pracownicze oraz koszty dystrybucji 

wody. Wójt Andrzej Biały poinformował, że usystematyzowano wymianę informacji 

pomiędzy ZUK, laboratorium czy Sanepidem, a także pomiędzy Sanepidem a Urzędem Gminy. 

Poza tym możliwości zastosowania pewnych rozwiązań w celu wyeliminowania wystąpienia 

bakterii (np. lampy UV) analizowane są pod kątem finansowym, bowiem ich koszt inaczej 

rozłoży się w gminie Krośnice, a inaczej w przypadku przedsiębiorstw dostarczających wodę 

do kilkudziesięciu czy nawet kilkuset tysięcy odbiorców. Pamiętać bowiem należy, że finalnie 

wszystko przełoży się na taryfy, dlatego do różnych rozwiązań należy podchodzić racjonalnie. 

Wójt poinformował, że gdyby udało się w prosty sposób ustalić źródło zakażenia wody to 

działania byłyby skuteczniejsze, gdyż każdemu, a zwłaszcza pracownikom ZUK 

odpowiadającym za jakość wody zależy żeby do  takich sytuacji nie dochodziło, aczkolwiek 

bakteria coli występuje w wodociągach w całej Polsce i nie da się wyeliminować jej w 100%. 

Radna Wioletta Pacyna wyraziła nadzieję, że problem z uzdatnianiem wody zostanie w pełni 

zdiagnozowany i kompleksowo załatwiony. Prosiła również Przewodniczącą Komisji Oświaty 

o zwołanie posiedzenia z udziałem dyrektorów szkół oraz podziękowała Wójtowi za mural 

Ryszarda Szurkowskiego, będący zwiastunem muzeum oraz kolejną wizytówką gminy. Radna 

Anna Rudkiewicz poinformowała, że posiedzenie Komisji Oświaty odbędzie się po 14 

października. Wójt wyjaśnił, że mural został zrealizowany przez Stowarzyszenie Dolnośląska 

Kraina Rowerowa, które pozyskało na ten cel dofinansowanie w Urzędzie Marszałkowskim 

oraz od sponsorów i gmina Krośnice go nie współfinansowała. Przewodniczący Piotr Morawek 

podziękował wszystkim mieszkańcom gminy zaangażowanym w pomoc powodzianom.  

 

 

Ad 7. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 14:12 zamknął  

obrady VI zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

Transmisja z obrad jest dostępna pod adresem: 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/57934/viasesjaaradyagminya-a2024-09-27.htm 

 

 
 

  Protokolant                                                              Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

  /-/ Olga Skomra       /-/ Piotr Morawek 
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